

中国科技论文统计源期刊  
中国科技核心期刊

ISSN 1009-7201  
CN37-1454/R

# 精神医学杂志

JINGSHEN YIXUE ZAZHI 双月刊  
2013年8月 第26卷 第4期

## JOURNAL OF PSYCHIATRY

Volume 26 Number 4  
August 2013

邮发代号:24-208

ISSN 1009-7201



山东省精神卫生中心主办  
Shandong Mental Health Center



# 精神医学杂志

Journal of Psychiatry

双月刊 1988年10月创刊 第26卷 第4期 2013年8月1日出版

## 主管

山东省卫生厅

## 主办

山东省精神卫生中心  
250014, 济南市文化东路49号

## 编辑

《精神医学杂志》编辑委员会

## 主编

卢传华

## 编辑部主任

王文萍

## 出版

《精神医学杂志》编辑部  
250014, 济南市文化东路49号  
电话: (0531)86336634  
E-mail: jsyxzz@163.com

## 广告许可证

鲁工商广字  
3700004000162

## 印刷

山东新社科印务有限公司

## 发行

国内: 山东省邮政公司  
国外: 中国国际图书贸易集团有限公司  
(发行代号: Q2779)

## 订购

全国各地邮电局  
邮发代号: 24-208

## 邮购

《精神医学杂志》发行部  
250014, 济南市文化东路49号  
电话: (0531)86336634  
E-mail: jsyxzz@163.com

## 定价

每期10元, 全年60元

## 国际标准连续出版物号

ISSN 1009-7201

## 国内统一连续出版物号

CN 37-1454/R

版权归《精神医学杂志》编辑部所有

## 目次

### 论著

首发 Tourette 综合征静息态功能磁共振脑比率低频振幅的研究

..... 崔永华 郑毅 金真等(241)

生命态度与自杀风险: 心理健康的调节作用与中介作用

..... 赵久波 姜美俊 赵静波等(246)

帕利哌酮与氟哌啶醇治疗精神分裂症的双盲对照研究

..... 林昭宇 钟记远 刘惠文等(250)

稳定期双相障碍 I 型患者认知功能及其相关因素研究

..... 沈辉 陈美娟 张毅等(253)

网络成瘾者家庭亲密度、适应性的类型特点及其与应付方式的相关性

..... 鲁先灵 张红岩(257)

医学上不能解释的慢性疼痛主诉患者临床特征和精神病学诊断

..... 史继红 李成文 葛欣等(261)

大学生人际关系与心理健康的相关研究

..... 朱君 赵雯 刘增训等(265)

氟伏沙明与氟米帕明治疗青少年强迫症的对照研究

..... 胡夫东(268)

D6S1043、D12S391 基因座与主动攻击行为的关联研究

..... 杨春 巴华杰 余海鹰等(270)

小剂量奥氮平联合氟西汀治疗难治性抑郁症的随机对照研究

..... 张蓉(274)

除非特别声明, 本刊刊发的所有文章不代表本刊编委会的观点

如有印装质量问题, 请向编辑部调换

期刊基本参数: CN37-1454/R \* 1988 \* B \* A4 \* 80 \* zh \* P \* ¥10.00 \* 28 \* 2013-08

阿立哌唑与利培酮口服液治疗门诊老年期痴呆精神行为症状的对照研究	胡健 吕梅 范思佳	(277)
舍曲林对女性尿道综合征患者 P300 及生存质量的影响	杨涛 张岚 袁凡丽等	(279)
精神分裂症患者家属心理健康状况调查分析	董丽	(283)
氨磺必利治疗抑郁症的临床对照研究	田爽	(285)
精神分裂症患者直系子女早期人格特征及家庭环境的相关性研究	殷俊凤 孙乃玲 解昌国	(287)
艾司西酞普兰单用与合用氨磺必利治疗重性抑郁症的疗效和安全性	叶萌 周新芳 徐晓津等	(290)
丙戊酸钠改善精神分裂症患者认知功能障碍的对照研究	李健 陈黎升 陈伟等	(292)
老年焦虑抑郁障碍共病 54 例临床研究	何洪程 王增信 王建芳	(295)

## 论 文

始动性功能训练对慢性稳定期住院精神分裂症患者生活质量和社会功能的影响	李国珍 李玲 朱荣青等	(298)
住院老年抑郁症治疗方案分析	陈雪彦 毛佩贤	(300)
氨磺必利治疗首发精神分裂症临床疗效及安全性探讨	田胜硕	(303)
葡萄糖耐量降低人群述情障碍发生率及其与焦虑抑郁障碍的相关性研究	何建东 王化宁 陈云春等	(304)

## 病例报告

以精神病性症状为首发的甲状腺功能减退一例	张伟	(276)
左氧氟沙星致幻视一例	李颖 潘轶竹 马征等	(306)

## 综 述

CACNA1C(Cav1.2)在精神疾病中的研究进展	孙扬 朱浩 于文娟	(307)
线粒体功能异常与精神分裂症研究进展	刘兆云 陈刚	(311)
重复经颅磁刺激治疗精神分裂症工作记忆缺陷的研究进展	卓恺明 刘登堂	(315)
抑郁障碍患者自杀行为研究进展	刘晓静	(318)

## 简 讯

版权声明		(245)
欢迎投稿、订阅 2013 年《精神医学杂志》		(256)
《精神医学杂志》投稿要求和注意事项		(264)
统计学中有关问题		(297)

---

责任编辑 王文萍 朱婷婷 英文编辑 寻广磊 王 畅 统计学编辑 刘金同 编审 张秀平

## Responsible Institute

Health Department of Shandong  
Province

## Sponsor

Shandong Mental Health Center  
49 Wen Hua Dong Road  
Jinan 250014, China

## Editing

Editorial Board of Journal of Psy-  
chiatry

## Editor in Chief

LU Chuanhua

## Executive Editor

WANG Wenping

## Publishing

Editorial Department of Journal of  
Psychiatry  
49 Wen Hua Dong Road  
Jinan 250014, China  
Tel: (0531) 86336634  
E-mail: jsyxzz@163.com

## Distributor

Distribution Center of Journal of  
Psychiatry  
49 Wen Hua Dong Road  
Jinan 250014, China  
Tel: (0531) 86336634  
E-mail: jsyxzz@163.com

## Printing

Shandong New Sheke Printing &  
Publish Co. Ltd.

## CSSN

ISSN 1009 - 7201  
CN 37 - 1454/R

## Contents in Brief

**Study of fractional amplitude of low frequency fluctuation (fALFF) of resting-state functional magnetic resonance imaging (fMRI) in patients with first-episode Tourette syndrome.**

..... CUI Yonghua, ZHENG Yi, JIN Zhen, et al. (241)

**Life attitude and suicidal risk: the regulating effect and intermediary effect of mental health.**

..... ZHAO Jiubo, JIANG Meijun, ZHAO Jingbo, et al. (246)

**A double-blind control study of paliperidone vs. haloperidol in the treatment of schizophrenia.**

..... LIN Zhaoyu, ZHONG Jiyuan, LIU Huiwen, et al. (250)

**Cognitive function and related factors in patients with bipolar I disorder in stationary phase.**

..... SHEN Hui, CHEN Meijuan, ZHANG Yi, et al. (253)

**The characteristics and types of family cohesion and adaptability and its correlation with coping styles in inpatients with internet addiction disorder.**

..... LU Xianling, ZHANG Hongyan. (257)

**Clinical characteristics and psychiatric diagnosis of patients with medically unexplained complaints of chronic pain.**

..... SHI Jihong, LI Chengwen, GE Xin, et al. (261)

**Correlation study between interpersonal relation and psychological health in undergraduates.**

..... ZHU Jun, ZHAO Wen, LIU Zengxun, et al. (265)

**A control study of fluvoxamine and clomipramine in the treatment of adolescents with OCD.**

..... HU Fudong. (268)

**Association study of the polymorphisms of D6S1043, D12S391 loci with the initiative-aggressive behavior.**

..... YANG Chun, BA Huajie, YU Haiying, et al. (270)

**Efficacy of fluoxetine combined with low doses of olanzapine on refractory depression-a randomized controlled study.**

..... ZHANG Rong. (274)

**Control study of aripiprazole vs. risperidone oral solution in the treatment of behavioral and psychological symptoms of dementia in senile dementia outpatients.**

..... HU Jian, LV Mei, FAN Sijia. (277)

**Influence of sertraline on P300 and quality of life in female patients with urethral syndrome.**

..... YANG Tao, ZHANG Lan, YUAN Fanli, et al. (279)

**Psychological status of the parents of children with schizophrenia.**

..... DONG Li. (283)

**A control study of the effect of amisulpride vs. paroxetine in the treatment of depression.**

..... TIAN Shuang. (285)

**The relationship between early personality traits and family environment in offsprings of schizophrenic patients.**

..... YIN Junfeng, SUN Nailong, XIE Changguo. (287)

**A control study between escitalopram monotherapy and combination therapy with amisulpride in the treatment of major depression.**

..... YE Meng, ZHOU Xinfang, XU Xiaojin, et al. (290)

**Comparative study of effect of sodium valproate on cognitive dysfunction in patients with schizophrenia.**

..... LI Jian, CHEN Lisheng, CHEN Wei, et al. (292)

**Clinical analysis of 54 elderly patients with comorbidity of anxiety and depressive disorder.**

..... HE Hongcheng, WANG Zengxin, WANG Jianfang. (295)